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PROTOKÓŁ NR 3/19 
POSIEDZENIA KOMISJI REWIZYJNEJ 

z dnia 18 marca 2019 r. 
  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12:30 i trwało do 13:35 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie  przy ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło  
4 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa, Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej  
w Gryfinie Ewa Urbańska, Zastępca Naczelnika Wydziału Organizacji i Informacji Katarzyna 
Stalinger. Posiedzenie otworzył, stwierdził quorum i obrady poprowadził przewodniczący 
komisji Jarosław Przygoda. Głównym tematem posiedzenia była analiza i opiniowanie 
projektów uchwał na VI sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 3. posiedzenia Komisji Rewizyjnej został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad.3 
Protokół nr 2/19 posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 25 lutego 2019 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 4 Zapoznanie się z protokołem oraz wystąpieniem pokontrolnym Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie z przeprowadzonej kontroli kompleksowej 
gospodarki finansowej Powiatu Gryfińskiego za lata 2014-2017, wybranych 
zagadnień za okres sprzed 2014 r. oraz występujących w 2018 r. 

 
Komisja Rewizyjna jednogłośnie ustaliła, że na kolejnym posiedzeniu zapozna się  
z protokołem oraz wystąpieniem pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie z przeprowadzonej kontroli kompleksowej gospodarki finansowej Powiatu 
Gryfińskiego za lata 2014-2017, wybranych zagadnień za okres sprzed 2014 r. oraz 
występujących w 2018 r. (zał. nr 3).  
 
Ad. 5 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na VI sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

I. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 1/VI); 
 
- brak pytań; 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
utworzenia samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą „Powiatowy 
Zakład Aktywności Zawodowej w Gryfinie” (druk nr 4/VI); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności 

Zawodowej w Gryfinie Ewa Urbańska. 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że był opracowany biznesplan, którego 
na razie nie udaje się zrealizować, stąd został przygotowany przedmiotowy projekt uchwały, 
aby umożliwić wypłatę wynagrodzeń dla osób niepełnosprawnych. Na chwilę obecną nie ma 
takich zysków ze sprzedaży, jakie były oczekiwane. Starosta dodał, że środki na pierwsze 
wyposażenie w środki obrotowe zostały ujęte w uchwale budżetowej, natomiast projekt 
uchwały jest jedynie techniczną realizacją sposobu przekazania dotacji.   
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Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że początki funkcjonowania każdego zakładu  
są bardzo trudne. Najważniejszym elementem na tym etapie to mieć perspektywę rozwoju. 
Chciałby, aby ten Zakład funkcjonował lata i plan powinien być długoletni. Następnie 
zapytał, czy został opracowany biznesplan na kolejne lata, czy może w Polsce są wzorce, 
które można byłoby wykorzystać przy tym Zakładzie. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Ewa Urbańska 
odpowiedziała, że biznesplan jest urealniany do stawek obowiązujących na rynku. Jeżeli 
chodzi o bieżącą działalność to pozyskują kontrahentów i są naprawdę na dobrej drodze.  
W dniu dzisiejszym firma od której uzyskali zlecenie (składanie plastikowych teczek) 
przeprowadziła kontrolę jakości i terminowości wykonania zlecenia. Kontrola przeszła 
pozytywnie w związku z czym otrzymali dwa razy większe zlecenie od dotychczasowego. 
Zapowiada się na stałą współpracę. W dniu dzisiejszym również miała spotkanie z panem, 
który opatentował zabawkę dla psa. Zabawka zdobyła uznanie i zainteresowanie w firmie 
mającej swoją siedzibę w USA. Tenże pan startuje teraz w projekcie ogłoszonym przez  
tę firmę. Jeżeli wygra ten projekt, a konkurencja jest duża, to współpraca pomiędzy nimi 
powinna się nawiązać. Już jeden projekt udało mu się wygrać, więc jest szansa. Dyrektor 
dodała, że najwięcej jest zleceń z zakresu krawiectwa. Kontynuując poinformowała,  
że  docelowo w zakładzie ma być zatrudnionych 40 osób niepełnosprawnych z terenu gmin 
Powiatu Gryfińskiego, obecnie jest 37. Z informacji, jakie uzyskała z PFRON są środki  
na 40 osób niepełnosprawnych, więc będzie starała się zatrudnić 3 osoby, aby uzyskać 
większe dofinansowanie z funduszu, szukają osoby pod kątem krawiectwa. Dodała, że są 
przygotowani na to, aby przeszkolić pod tym kątem przyszłych pracowników.   
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy szkolenia przeprowadzane są we własnym zakresie 
Zakładu. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Ewa Urbańska 
odpowiedziała, że osoby, które do tej pory zostały zatrudnione były szkolone w ramach 
projektu, który był realizowany przez PCPR. Szkolenie zakończyło się egzaminem  
i otrzymaniem certyfikatu potwierdzającego odbycie szkolenia. Na szkolenia osób, które będą 
zatrudniane, są zabezpieczone środki z Urzędu Wojewódzkiego i PFRON, a także jest 
możliwość przeszkolenia ze środków OWES. Odnosząc się do strzelnicy Dyrektor 
poinformowała, że prawdopodobnie w tym tygodniu zostanie zatrudniony instruktor. 
Prawdopodobnie już jutro wejdą na strzelnicę osoby, które będą w tym miejscu pomagały, 
mowa o Klubie Strzeleckim Regalica i Bractwu Kurkowym.  
 
Radny Remigiusz Rzepczak podziękował, za zaproszenie na spotkanie noworoczne, które 
odbyło się w Zakładzie. Dodał, że jest pod dużym wrażeniem, tego co zostało zrobione  
i faktu, że Zakład stał się miejscem pracy dla osób niepełnosprawnych również  
z miejscowości oddalonych od Gryfina.   
 
Radny Hubert Andrych powiedział, że na ten moment jest jeszcze za wcześnie, ale aby  
w późniejszym czasie przygotować wykres, na którym zaznaczony byłby poziom finansowy 
samowystarczalności Zakładu oraz w poszczególnych miesiącach poziom sprzedaży,  
po to aby zobaczyć ile potrzeba czasu, aby osiągnąć poziom samowystarczalności.  
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Ewa Urbańska 
odpowiedziała, że w porównaniu do stycznia to w lutym przychód był o ponad 100% wyższy.  
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że z założenia biznesplanu wynikło,  
że roczny przychód miałby wynosić ok. 700 tys. zł. Generalnie ta kwota odpowiada 
wynagrodzeniom, jakie otrzymują osoby niepełnosprawne. Gdyby przychód udało się 
uzyskać w 80% to byłoby bardzo dobrze, bo można byłoby uzyskać refundację. Na chwilę 
obecną jest to 9%. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Ewa Urbańska 
powiedziała, że nie są to osoby w pełni sprawne, pracują w skróconym czasie. Wydajność 
osób niepełnosprawnych jest w granicy 20% wydajności zdrowego człowieka. Wszystkie 
aspekty należy brać pod uwagę. W okresie wiosny, jesieni osoby z chorobami psychicznymi 
będą udawać się na zwolnienia lekarskie. Na chwilę obecną nie miała dużo zwolnień 
lekarskich, pracownicy chętnie przychodzą do pracy. Następnie Dyrektor poinformowała,  
że w miesiącu Zakład powinien zarobić ok. 60 tys. zł, aby zapewnić pełne wynagrodzenie 
osobom niepełnosprawnym. Wykazując pełen skład osób niepełnosprawnych otrzymuje 
środki z refundacji z SODIR-u. Z SODIR-u otrzymuje 90% wypracowanych środków, 
natomiast 10% do każdego miesiąca musi dopracować. W momencie, kiedy ma spadek 
sprzedaży i nie wypracuje kwoty 60 tys. zł, czyli nie może wykazać w pełnym 
dofinansowaniu wszystkich, to żeby nie utracić dofinansowania na poszczególne osoby,  
będzie wówczas występowała o dofinansowanie danej osoby wykazując, że ze sprzedaży 
zapłaciła tylko 5% do jego wynagrodzenia, a reszta pochodziła z dotacji, którą np. przekazał 
Powiat lub pochodziła z podatku Vat. W momencie kiedy nie wykaże osoby to traci na nią 
finansowanie do końca roku. W gestii Dyrektora jest pilnowanie tego, że nawet jeżeli będzie 
minimalna sprzedaż to, aby cały czas wykazywać wszystkie osoby niepełnosprawne. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski zapytał, czy w systemie wykazane jest 37 osoby 
niepełnosprawne. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Ewa Urbańska 
odpowiedziała, że po wypłacie wynagrodzeń do 25. kolejnego miesiąca występuje się  
o refundacje wynagrodzenia osób niepełnosprawnych. Do dnia 25 lutego złożono wniosek  
o refundację pełnego wynagrodzenia dla 7 osób, natomiast do 25 marca zostaną zgłoszeni już 
wszyscy. Na chwilę obecną procedura refundacji trwa czasowo, ponieważ osoby 
niepełnosprawne wykazywane są w systemie papierowym. Jednak jak zostanie nadany dla 
PZAZ-u numer i wejdą w elektroniczny system rozliczania to będzie to przebiegało płynnie  
i w ramach systemu SODIR, PFRON będzie miał 25 dni na refundację wynagrodzenia.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Gryfinie Pani Ewy Urbańskiej. 

 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uznania skargi  

na Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie za bezzasadną  
(druk nr 5/VI);  

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Zastępca Naczelnika Wydziału Organizacji  

i Informacji Katarzyna Stalinger. 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że każdy pracodawca ma prawo 
doprecyzować obowiązujące w przepisach wymagania. Zastępca Naczelnika Wydziału „OR” 
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Pani Katarzyna Stalinger wspomogła merytorycznie Komisję skarg, wniosków i petycji. 
Dodał, że kryteria naboru do ogłoszonego konkursu zostały zweryfikowane i były one zgodne 
z prawem. Pracodawca nie przekroczył ani nie nadużył swoich uprawnień w przedmiotowej 
sprawie.  
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Organizacji i Informacji Katarzyna Stalinger 
powiedziała, że weryfikacja dokumentów polegała na tym, że Komisja skarg, wniosków  
i petycji musiała sprawdzić, czy kandydat, zgodnie z ogłoszeniem, posiadał dwuletni staż 
pracy na stanowisku księgowego lub na podobnym stanowisku. Jeden z kandydatów posiadał 
jedynie czteromiesięczny staż pracy na stanowisku księgowego. Stąd też pierwszy etap oceny 
wymogów formalnych spowodował, że jeden z kandydatów nie mógł przejść do kolejnego 
etapu  z uwagi na brak udokumentowanych wymogów niezbędnych. 
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy osoba skarżąca jest zatrudniona w Domu Pomocy 
Społecznej w Nowym Czarnowie. 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Organizacji i Informacji Katarzyna Stalinger 
odpowiedziała, że skarżący był zatrudniony w ramach prac interwencyjnych na podstawie 
skierowania z urzędu pracy. 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że wszystko jest jasne i pracodawca miał prawo 
określić takie kryteria.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Zastępca Naczelnika Wydziału Organizacji  
i Informacji Katarzyna Stalinger. 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany nazwy Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 w Gryfinie oraz stwierdzenia przekształcenia 
szkół wchodzących w skład tego Zespołu (druk nr 6/VI);  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany nazwy Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Chojnie oraz stwierdzenia przekształcenia szkół 
wchodzących w skład tego Zespołu (druk nr 7/VI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie Grzybno, gmina Chojna  
(druk nr 8/VI); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie powierzania gminom 

powiatu gryfińskiego zadań z zakresu zarządzania drogami powiatowymi  
w latach 2020-2024 (druk nr 9/VI); 
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że zgodnie z przepisami Powiat 
Gryfiński ma możliwość zawierania porozumień z gminami. Uchwała jest podejmowana  
na określony czas, obecna obowiązuje do dnia 31 grudnia br. stąd konieczność podjęcia 
kolejnej. Dodał, że na bazie przedmiotowej uchwały składane są w ramach współpracy 
propozycje gminom w zakresie bieżącego i zimowego utrzymania ulic w miastach. 
Porozumienia określają w szczególności zakres powierzonego zadania oraz wysokość 
środków finansowych przekazywanych przez Powiat na jego realizację.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy środki na ten cel są na poziomie lat poprzednich  
i czy jest możliwość, aby gmina za kila miesięcy od zawarcia porozumienia stwierdziła,  
że wysokość przekazanych środków  jest  niewystarczająca. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że w takich sytuacjach prowadzone są 
negocjacje.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Chojna (druk nr 10/VI); 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2019 rok (druk nr 11/VI); 

 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa omówiła zmiany budżetu powiatu w zakresie między 
innymi zwiększenia dochodów o kwotę 1 238 838,45 zł, zmniejszenia dochodów o kwotę 
925 784,00 zł, zwiększenia wydatków o kwotę 1 598 243,24 zł oraz zmniejszenia wydatków  
o kwotę 325 698,00 zł, zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały w przedmiotowej 
sprawie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego  
na lata 2019-2039 (druk nr 12/VI); 

 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa powiedziała, że w załączniku nr 3 do przedmiotowego 
projektu uchwały zostały zawarte zmiany wynikające z projektu uchwały Rady Powiatu  
w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2019 r., jak również urealnienie nakładów 
związanych z prowadzeniem domów pomocy społecznej w Dębcach, Moryniu oraz 
Trzcińsku-Zdroju. Ponadto zmiany dotyczące bezpośrednio zmian wynikających z  projektu 
uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2019 r.  
dot. projektu „Aktywna integracja w powiecie gryfińskim” oraz projektu „Niepełnosprawni  
w pracy – program aktywizacji społeczno-zawodowej osób niepełnosprawnych”, jak również 
urealnienia nakładów w stosunku do trzech zadań z zakresu prowadzenia domów pomocy 
społecznych. Do tych trzech ostatnich zmian Skarbnik dodała, że zmiany te wynikają również 
z dostosowania ostatecznych dotacji jakie są ujęte w budżecie 2019 roku, a w stanie WPF  
jakie miały miejsce w czwartym kwartale.  
 

http://bip.gryfino.powiat.pl/uchwradaproj/20196/druk_nr_10.pdf
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Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
Ad. 5  Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
Wnioski nr BRZ.0012.3.3.2019.MR Radnego Remigiusza Rzepczaka 
- o przeprowadzenie lustracji oraz utwardzenie poboczy i przycięcie krzaków wzdłuż drogi 
powiatowej z Troszyna w kierunku Smolnicy oraz w kierunku Zielina; 
-  o lustrację i udrożnienie drogi z Goszkowa do Goszkówka. 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 13:35. 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
 
Magdalena Romankiewicz 
 
 
  
 Przewodniczący Komisji 

 

 Jarosław Przygoda 
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